
           
 
                 PROTOKÓŁ – Nr XX/2009 
 
                                         z obrad XX sesji V kadencji Rady Gminy Sulęczyno 
                                z dnia 30 czerwca 2009 roku, której obrady odbyły się     
                                w lokalu sali posiedzeń Urzędu Gminy Sulęczyno  
                                          i trwały od godziny 905 do godziny 1140 

           ---------------------------------------------------------- 
 
Załączniki: 
 
  1.Zawiadomienia o obradach XX sesji V kadencji Rady Gminy Sulęczyno – Nr RG XX/4/2009 z dnia 
     24 czerwca 2009 roku. 
 

  2.Lista obecności radnych Rady Gminy na obradach XX sesji V kadencji Rady Gminy Sulęczyno  
     z dnia 30 czerwca 2009 roku – strona 1 oraz obecnych gości na obradach – strona 2 i 3. 
 

  3.Sprawozdanie z wykonania uchwal podjętych podczas obrad XIX sesji Rady Gminy Sulęczyno  
     z dnia 09 czerwca 2009 roku. 
 
  4.UCHWAŁA – Nr XX/166/2009 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 30 czerwca 2009 roku w sprawie wyraŜenia  
     zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego w budŜecie gminy na 2010 rok.  
 
  5.UCHWAŁA – Nr XX/167/2009 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 30 czerwca 2009 roku uchylająca  
      uchwałę w  sprawie udzielenia pomocy Związkowi Miast i Gmin Dorzecza Rzeki Słupi i Łupawy  
      w Słupsku.  
 
  6.UCHWAŁA – Nr XX/168/2009  Rady Gminy Sulęczyno z dnia 30 czerwca 2009 roku zmieniająca  
     uchwałę w sprawie uchwalenia budŜetu Gminy Sulęczyno na rok 2009. 
 
  7.UCHWAŁA – Nr XX/169/2009 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 30 czerwca 2009 roku w sprawie    
     zmian w Statucie Gminy Sulęczyno. 
 
  8.UCHWAŁA – Nr XX/170/2009 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 30 czerwca 2009 roku w sprawie  
     akceptacji polityki taryfowej za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie  
     ścieków Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji spółka z o.o. w Sierakowicach w związku  
     z ubieganiem się o dofinansowanie środkami Funduszu Spójności Unii Europejskiej.  

 
 
 
 
 



 
                    PROTOKÓŁ – Nr XX/2009 
 

             z obrad XX sesji V kadencji Rady Gminy Sulęczyno 
       z dnia 30 czerwca 2009 roku, której obrady odbyły się w     
       lokalu sali posiedzeń Urzędu Gminy Sulęczyno i trwały  
                           od godziny 905 do godziny 1140 
 

  Ad 1 
 

   Sprawy regulaminowe: 
 
a)otwarcie XX sesji Rady Gminy. 
 

   Przewodniczący Rady Gminy Sulęczyno Bernard GRUCZA stwierdził „ otwieram obrady XX sesji Rady  
     Gminy Sulęczyno ”. 
 
     Następnie powitał Wójta, Sekretarza, Skarbnika Gminy, radnych Rady Gminy, sołtysów, Prezesa  
     Przedsiębiorstwa Wodnego i Kanalizacyjnego Spółka z o.o. w Sierakowicach oraz gości obecnych na  
     obradach XX sesji Rady Gminy.  
   
     Na stan 15 radnych Rady Gminy Sulęczyno udział wzięło w obradach XX sesji V kadencji Rady Gminy  
     13 radnych Rady Gminy, zgodnie z listą obecności, która stanowi załącznik do niniejszego protokołu  
     ( str.1 ). 
      Nieobecni radni Rady Gminy: Roman BRONK i Czesław MYSZK złoŜyli wcześniej ustne usprawiedli-  
      wienia Przewodniczącemu Rady Gminy z niemoŜności wzięcia udziału w obradach dzisiejszej sesji Rady  
      Gminy. 
  
     Ponadto w obradach XX sesji Rady Gminy udział wzięło 20 osób, m.in.: 
 
   1.Wójt Gminy Sulęczyno                                                                            - Jan KULAS   
   2.Zastępca Wójta Gminy, Sekretarz Gminy Sulęczyno                        - Wiesław ULATOWSKI  
   3.Skarbnik Gminy Sulęczyno                                                                    - Barbara WAWRZON 
   4.Sołtys Sołectwa Sulęczyno                                                                      - Bernadeta BASKE 
   5.Sołtys Sołectwa Mściszewice                                                                  - Brunon DĄBROWSKI 
   6.Sołtys Sołectwa Węsiory                                                                          - Jan BRONK 
   7.Sołtys Sołectwa Podjazy                                                                           - Kazimierz LABUDA  
   8.Sołtys Sołectwa Borek                                                                               - Ryszard POBŁOCKI 
   9.Sołtys Sołectwa Sucha                                                                       - Jan DOMASZK  
 10.Sołtys Sołectwa śakowo                                                                           - Stanisław ZŁOCH  
 11.Sołtys Sołectwa Zdunowice                                                                     - Wacław GÓRNY  
 12.Dyrektor Zespołu Szkół w Sulęczynie                                                  - Robert MICHALSKI 
 13.Dyrektor Zespołu Szkół w Mściszewicach                                           - Renata WĘSIERSKA  
 14.Dyrektor Szkoły Podstawowej w Węsiorach                                       - Klaudia JERECZEK  
 15.Dyrektor Szkoły Podstawowej w Podjazach                                        - Emilia DYSZER 
 16.Dyrektor Szkoły Podstawowej w Borku Kamiennym                       - Teresa HINCA 
 17.Prezes Oddziału Zarządu Kaszubsko-Pomorskiego w Sulęczynie – Janina PŁOTKA 
 18.Prezes Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji Spółka  
      z o.o. w Sierakowicach                                                                               - Tomasz ZDANOWICZ 
 19.Przedstawiciel Firmy PROGRES                                                             - Jarosław ZIELONKA. 
 
  Lista obecności stanowi załącznik do niniejszego protokołu ( str.2 i 3 );  
 

b)przedstawienie porządku obrad XX sesji Rady Gminy i wprowadzenie ewentualnych     
   zmian. 
    



    
      Wójt Gminy Jan KULAS zaproponował Radzie Gminy prowadzenie wprowadzenie zmian do porządku  
      obrad XX sesji Rady Gminy punktu 4 e) podjęcie uchwały w sprawie akceptacji polityki taryfowej za  
      zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków Przedsiębiorstwa Wodociągów 
      i Kanalizacji spółka z o.o. w Sierakowicach w zawiązku z ubieganiem się o dofinansowanie środkami  
      Funduszu Spójności Unii Europejskiej. 
      Projekt uchwały w przedmiotowej sprawie otrzymali radni przed obradami dzisiejszej sesji Rady Gminy. 
      JeŜeli Rada Gminy wyrazi zgodę to obszerne materiały w tej sprawie przybliŜy i wyjaśni ekspert, który  
      przybędzie o godz.10-tej. 
       
      Zabrał głos radny Kazimierz GAWIN, który stwierdził, iŜ pod projektem przedmiotowej uchwały jest brak  
      akceptacji radcy prawnego.  
      Czy w takiej formie jest dobrze przygotowany projekt uchwały? 
     
      Odpowiedzi udzielił Wójt Gminy Jan KULAS – projekt uchwały jest telefonicznie skonsultowany z radcą  
      prawnym. 
 
    Po tych wyjaśnieniach Rada Gminy przystąpiła do głosowania nad przyjęciem porządku obrad XX sesji  
    Rady Gminy wraz ze zmianą zaproponowaną przez Wójta Gminy w wersji, którą odczytał Przewodniczący 
    Rady Gminy. 
 
    Głosowanie przebiegało, jak poniŜej:  
 
       - za przyjęciem porządku obrad XX sesji Rady Gminy wraz ze zmianą zaproponowaną przez Wójta  
         Gminy głosowało 13 radnych Rady Gminy, 
       - nieobecny 2 radny Rady Gminy. 
 
    Rada Gminy jednogłośnie przyjęła zaproponowany porządek obrad XX sesji V kadencji w wersji, jak  
    poniŜej: 
 

1.Sprawy regulaminowe: 
  
   a)otwarcie XX sesji Rady Gminy, 
   b)przedstawienie porządku obrad XX sesji Rady Gminy i wprowadzenie ewentualnych zmian, 
   c)zatwierdzenie protokołu z obrad XIX sesji Rady Gminy Sulęczyno z dnia 09 czerwca 2009 roku. 
  
2.Sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Gminy. 
 
3.Sprawozdanie z prac Wójta Gminy. 
 
4.Podjęcie uchwał w sprawach: 
     
   a)wyraŜenia/nie wyraŜenia/zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego w budŜecie gminy na  
       2010 rok, 
   b)uchylająca uchwałę w sprawie udzielenia pomocy Związkowi Miast i Gmin Dorzecza Rzeki Słupi  
       i Łupawy w Słupsku, 
    c)zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budŜetu Gminy Sulęczyno na rok 2009, 
   d)zmian w Statucie Gminy Sulęczyno. 
   e)akceptacji polityki taryfowej za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków  
      Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji spółka z o.o. w Sierakowicach w zawiązku z ubieganiem się o  
      dofinansowanie środkami Funduszu Spójności Unii Europejskiej. 
 
5.Interpelacje i wolne wnioski. 
 
c)zatwierdzenie protokołu z obrad sesji Nr XIX/2009 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 
   09 czerwca 2009 roku. 
 
   Protokół z obrad sesji Nr XIX/2009 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 09 czerwca 2009 roku był do wglądu w  
   biurze Rady Gminy oraz został wyłoŜony w lokalu sali posiedzeń Urzędu Gminy Sulęczyno na godzinę  
   przed obradami XX sesji V kadencji Rady Gminy.  
 
    Przewodniczący Rady Gminy Bernard GRUCZA zadał pytanie w brzmieniu: 

   - Czy ktoś ma uwagi do zamieszczonych treści w protokole z obrad Nr XIX/2009 sesji Rady Gminy Sulęczyno  
      z dnia 09 czerwca 2009 roku? 

 



 
    Nikt z radnych Rady Gminy nie zabrał głosu w sprawie protokołu z obrad XIX sesji Rady Gminy Sulęczyno  
    z dnia 09 czerwca 2009 roku. 
 
    Rada Gminy nie wniosła uwag do treści protokołu z obrad sesji Rady Gminy Sulęczyno Nr XIX/2009 z  
    dnia 09 czerwca 2009 roku. 
 
    W związku z powyŜszym Przewodniczący Rady Gminy Bernard GRUCZA poddał pod głosowanie protokół  
    z obrad sesji Rady Gminy Sulęczyno XIX/2009 z dnia 09 czerwca 2009 roku. 
 
    Głosowanie przebiegało, jak poniŜej: 
 

- za zatwierdzeniem protokołu Nr XIX/2009 z obrad sesji Rady Gminy Sulęczyno z dnia 09 czerwca  
   2009 roku głosowało 13 radnych Rady Gminy, 
- nieobecnych 2 radnych Rady Gminy. 

 
    Rada Gminy jednogłośnie zatwierdziła protokół Nr XIX/2009 z obrad sesji V kadencji Rady Gminy     
   Sulęczyno z dnia 09 czerwca 2009 roku.  
 
Ad 2  

      Sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Gminy Sulęczyno podjętych podczas     
obrad XIX sesji V kadencji Rady Gminy Sulęczyno w dniu 09 czerwca 2009 roku.  

   Radni Rady Gminy sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Gminy Sulęczyno podjętych podczas obrad 
XIX sesji V kadencji Rady Gminy Sulęczyno w dniu 09 czerwca 2009 roku otrzymali za potwierdzeniem 
odbioru w dniu 24 czerwca 2009 roku.  
 
      Rada Gminy przedmiotowe sprawozdanie przyjęła bez uwag. 
 
      Sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Gminy Sulęczyno podjętych podczas obrad XIX sesji 
 V kadencji Rady Gminy Sulęczyno z dnia 09 czerwca 2009 roku stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 

Ad 3  

   Sprawozdanie z prac Wójta Gminy Sulęczyno za okres od dnia 09 czerwca 2009 roku. 
 

   Wójt Gminy Jan KULAS złoŜył ustnie sprawozdanie z prac Wójta Gminy Sulęczyno za okres od dnia  
    09 czerwca 2009 roku twierdząc, iŜ obrady XX sesji zostały zwołane w trybie pilnym.   
 
    1.Odbył się przetarg na remont pomieszczeń budynku Gminnego Przedszkola Samorządowego w  
       Sulęczynie. 
       Zakres remontu: 
       - wymiana instalacji, 
       - malowanie ścian wewnętrznych, 
       - licowanie ścian i posadzek płytkami ceramicznymi.  
       Wpłynęły dwie oferty.  
       Wybrano ofertę Zakładu Remontowo – Budowlanego KRASBUD Ryszarda Krauze z Kartuz.  
       Cena brutto wybranej oferty wynosi 56.994,57 zł. 
 
     2.Została ukończona przebudowa drogi gminnej od Węsior do kurhanów.  
        JeŜeli będzie taka wola ze strony radnych Rady Gminy, to moŜna po sesji pojechać i zobaczyć wykonanie  
        tego zadania. 
 
     3.Sporządzono wniosek o dodatkowe środki na budowę Szkoły Podstawowej w Sulęczynie – o  
         zwiększenie z 50 % na 75 % dofinansowania, tj. więcej o 3,5 mln zł. 
 
     4.Pracuje zespół nad uruchomieniem inwestycji pn. „ Uporządkowanie gospodarki wodno-ściekowej  
        zlewni rzeki Słupi i Łupawy na terenie gminy Sierakowice i Sulęczyno ”.  
 
 
 
 
 



 
Ad 4  
  
     Podjęcie uchwał w sprawach:  
 

a)wyraŜenia /nie wyraŜenia/ zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego w budŜecie gminy  
    na 2010 rok. 
 
    Radni Rady Gminy w komplecie materiałów za potwierdzeniem odbioru w dniu 24 czerwca 2009 roku  
    otrzymali projekt uchwały w sprawie wyraŜenia/nie wyraŜenia/zgody na wyodrębnienie funduszu  
    sołeckiego w budŜecie gminy na 2010 rok. 
 
    Wójt Gminy Jan KULAS udzielił wyjaśnień, iŜ radni otrzymali dwie wersje projektu uchwały w sprawie: 
a) wyraŜenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego w budŜecie gminy na 2010 rok, 
b) nie wyraŜenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego w budŜecie gminy na 2010 rok. 

     
    W tej sprawie mamy zbyt mało danych. Wiem, Ŝe Ŝadna gmina w powiecie kartuskim nie podejmuje  
    uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego w budŜecie gminy na  
    2010 rok.  
 
    1.Wiceprzewodniczący Rady Gminy Stefan KARCZ zadał pytanie: 
     
     Czy rada, co roku musi podejmować taką uchwałę? 
 
      Odpowiedzi udzielił Wójt Gminy Jan KULAS twierdząc, iŜ nie musi. 
 
    2.Radny Kazimierz GAWIN stwierdził, iŜ „ myślę, Ŝeby tej uchwały nie podejmować o wyraŜeniu zgody na  
       wyodrębnienie funduszu sołeckiego w budŜecie gminy na 2010 rok. Myślę, Ŝe w obecnym kształcie  
       funkcjonuje dobrze ”.  
      
    3.Sołtys Sołectwa Mściszewice Brunon DĄBROWSKI – niebyłym takim optymista. Fundusz sołecki przed  
       kilkoma laty funkcjonował. Sołtys miałby środki, np. na przysłowiowa wiązankę kwiatów.  
 
       Wyjaśnień udzieliła Skarbnik Gminy Barbara WAWRZON, która stwierdziła, iŜ z tych środków nie  
       moŜna byłoby pokrywać koszty zakupu, np. wiązanki kwiatów.  
        
       Kontynuacja wypowiedzi przedmówcy – ta ustawa nie rozwiązuje niczego. Kiedyś było to obligatoryjne.  
       Nic złego by się nie stało, aŜeby taką uchwałę Rada Gminy podjęła, na rzecz poprawy bytu mieszkańców. 
       Daję radnym pod rozwagę.  
 
    4.Sołtys Sołectwa śakowo Stanisław ZŁOCH – potwierdzam to, co powiedział Sołtys Sołectwa Mściszewice. 
       Nie wiem jak Rada Gminy się z tej decyzji wytłumaczy w sołectwach.  
        
       Zabrał głos Wójt Gminy Jan KULAS – na dzień dzisiejszy dokładnie nie wiemy jak to będzie  
       funkcjonowało. Musi to być spójne.  
       Proponuję podjąć uchwałę o niewydzieleniu tego funduszu.   
 
    5.Sołtys Sołectwa Mściszewice Brunon DĄBROWSKI – Rada Gminy powinna podjąć uchwałę na tak. 
       Jest jeden plus – jeśli społeczność lokalna będzie miała jakieś wydzielone fundusze to takŜe będzie  
       wnosiła swój wkład, np. w postaci robocizny. 
 
       Wójt Gminy Jan KULAS zadał pytanie: 
 
       Czy były w gminie inicjatywy, Ŝe ktoś coś chciał zrobić dla społeczności lokalnej i nie dostał pieniędzy?   
 
    6.Radny Grzegorz BIELICKI stwierdził, iŜ były zawsze jakieś problemy z funduszem sołeckim.  
       Sołtys sam nie moŜe podjąć decyzji. Musi zwołać zebranie wiejskie. Jest to procedura przedłuŜająca.  
       Nie jestem za tym, aby wydzielać środki na fundusz sołecki na dzień dzisiejszy. 
 
       MoŜe to nastąpić w kolejnych latach. 
 
    7.Radny Kazimierz GAWIN stwierdził, iŜ „ jeśli była jakaś inicjatywa społeczna, to nigdy z gminy nie było  
       słowa nie – do duŜej roboty, czy teŜ mniejszej.  
       Przykład: naprawa chodników, poboczy ”.  
 



   
    8.Sołtys sołectwa Mściszewice Brunon DĄBROWSKI – uchwała ta jest podejmowana na jeden rok.  
       Być moŜe, Ŝe ustawodawca w 2010 roku będzie na to inaczej patrzał i moŜe spowoduje, Ŝe fundusz sołecki  
       będzie obligatoryjny. 
 
       Na powyŜszym zakończono dyskusję nad punktem 4 a) porządku obrad. 
 
    Przewodniczący Rady Gminy Bernard GRUCZA odczytał projekt uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na  
    wyodrębnienie funduszu sołeckiego w budŜecie gminy na 2010 rok. 
 
     Rada Gminy bez dodatkowych wyjaśnień przystąpiła do głosowania nad podjęciem uchwały w sprawie  
     wyraŜenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego w budŜecie gminy na 2010 rok. 
 
     Głosowanie przebiegało, jak poniŜej:  
 
     - za podjęciem uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego w budŜecie  
        gminy na 2010 rok głosowało 0 radnych Rady Gminy, 
     - przeciwko głosowało 11 radnych Rady Gminy, 
     - wstrzymało się 2 radnych Rady Gminy, 
     - nieobecnych 2 radnych Rady Gminy. 
 
    Rada Gminy nie podjęła uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego w  
    budŜecie gminy na 2010 rok. 
 
    Następnie Przewodniczący Rady Gminy Bernard GRUCZA odczytał projekt uchwały w sprawie nie 
    wyraŜenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego w budŜecie gminy na 2010 rok. 
 
    Głosowanie przebiegało, jak poniŜej:  
 
     - za podjęciem uchwały w sprawie nie wyraŜenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego w budŜecie  
        gminy na 2010 rok głosowało 11 radnych Rady Gminy, 
     - wstrzymało się 2 radnych Rady Gminy, 
     - nieobecnych 2 radnych Rady Gminy. 
 
     Rada Gminy podjęła przedmiotową uchwałę. 
 

     UCHWAŁA – Nr XX/166/2009 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 30 czerwca 2009 roku 
    w sprawie nie wyraŜenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego w budŜecie  
    gminy na 2010 rok stanowi załącznik do niniejszego protokołu; 

 

 b)uchylająca uchwałę w sprawie udzielenia pomocy Związkowi Miast i Gmin Dorzecza     
   Rzeki Słupi i Łupawy w Słupsku. 
 

    Radni Rady Gminy w komplecie materiałów za potwierdzeniem odbioru w dniu 24 czerwca 2009 roku  
    otrzymali projekt uchwały - uchylająca uchwałę w sprawie udzielenia pomocy Związkowi Miast i Gmin  
    Dorzecza Rzeki Słupi i Łupawy w Słupsku. 
 
    Sekretarz Gminy Wiesław ULATOWSKI stwierdził, iŜ jest pewna niespójność w przepisach w ustawie  
    o samorządzie gminnym i w ustawie o finansach publicznych. 
 
    Przewodniczący Rady Gminy Bernard GRUCZA odczytał projekt uchwały w przedmiotowej sprawie. 
 
    Rada Gminy bez dodatkowych wyjaśnień przystąpiła do głosowania nad podjęciem przedmiotowej  
    uchwały. 
 
    Głosowanie przebiegało, jak poniŜej:  
 
     - za podjęciem uchwały - uchylająca uchwałę w sprawie udzielenia pomocy Związkowi Miast i Gmin  
       Dorzecza Rzeki Słupi i Łupawy w Słupsku głosowało 13 radnych Rady Gminy, 
     - nieobecnych 2 radnych Rady Gminy. 
 
     Rada Gminy jednogłośnie podjęła przedmiotową uchwałę. 
 
 
 



 
     UCHWAŁA – Nr XX/167/2009 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 30 czerwca 2009 roku 
    uchylająca uchwałę w sprawie udzielenia pomocy Związkowi Miast i Gmin Dorzecza   
    Rzeki Słupi i Łupawy w Słupsku stanowi załącznik do niniejszego protokołu; 

 
c)zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budŜetu Gminy Sulęczyno na rok 2009. 
 
    Radni Rady Gminy w komplecie materiałów za potwierdzeniem odbioru w dniu 24 czerwca 2009 roku  
    otrzymali projekt uchwały zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budŜetu Gminy Sulęczyno na rok  
    2009. 
     
    Wójt Gminy Jan KULAS i Skarbnik Gminy Barbara WAWRZON szczegółowo omówili projekt uchwały  
    zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budŜetu Gminy Sulęczyno na rok 2009. 
 
    Przewodniczący Rady Gminy Bernard GRUCZA odczytał projekt uchwały w przedmiotowej sprawie. 
 
    Rada Gminy bez dodatkowych wyjaśnień przystąpiła do głosowania nad podjęciem przedmiotowej    
    uchwały. 
 
    Głosowanie przebiegało, jak poniŜej:  
 
     - za podjęciem uchwały zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budŜetu Gminy Sulęczyno na rok  
        2009 głosowało 13 radnych Rady Gminy, 
     - nieobecnych 2 radnych Rady Gminy. 
 
 
    Rada Gminy jednogłośnie podjęła przedmiotową uchwałę. 
 

    UCHWAŁA – Nr XX/168/2009 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 30 czerwca 2009 roku 
   zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budŜetu Gminy Sulęczyno na rok 2009  
   stanowi załącznik do niniejszego protokołu; 
 

d)zmian w Statucie Gminy Sulęczyno. 
     
   Radni Rady Gminy w komplecie materiałów za potwierdzeniem odbioru w dniu 30 czerwca 2009 roku  
    otrzymali projekt uchwały w sprawie zmian w Statucie Gminy Sulęczyno. 
 
    Zabrał głos Wójt Gminy Jan KULAS wyjaśniając, iŜ juŜ nie ma pracowników mianowanych, a Sekretarz  
    Gminy takŜe zatrudniany jest na podstawie umowy o pracę. 
    1. Pracownicy samorządowi są zatrudniani: 
        1) na podstawie wyboru – Wójt, 
        2) na podstawie powołania – Zastępca Wójta, Skarbnik Gminy i Kierownik Urzędu Stanu Cywilnego, 
        3) na podstawie umowy o pracę – pozostali pracownicy. 
     2.Czynności z zakresu prawa pracy wobec Wójta związane z nawiązaniem i rozwiązaniem stosunku pracy  
        wykonuje Przewodniczący Rady, a pozostałe czynności Sekretarz Gminy, z tym  Ŝe wynagrodzenie Wójta  
        ustala Rada Gminy w drodze uchwały. 
     3.Czynności z zakresu prawa pracy wobec pracowników, o których mowa w punkcie 1 ppkt 2 i 3 wykonuje  
         Wójt. 
 
    Brak dyskusji na powyŜszy temat. 
 
   Przewodniczący Rady Gminy Bernard GRUCZA odczytał projekt uchwały w przedmiotowej sprawie. 
 
    Rada Gminy bez dodatkowych wyjaśnień przystąpiła do głosowania nad podjęciem przedmiotowej  
    uchwały. 
 
    Głosowanie przebiegało, jak poniŜej:  
 
     - za podjęciem uchwały w sprawie zmian w Statucie Gminy Sulęczyno głosowało 13 radnych Rady Gminy, 
     - nieobecnych 2 radnych Rady Gminy. 
 
    Rada Gminy jednogłośnie podjęła przedmiotową uchwałę. 
 
 



 

    UCHWAŁA – Nr XX/169/2009 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 30 czerwca 2009 roku w  
   sprawie zmian w Statucie Gminy Sulęczyno stanowi załącznik do niniejszego protokołu,; 

 

e)akceptacji polityki taryfowej za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe  
   odprowadzanie ścieków Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji spółka z o.o. w 
   Sierakowicach w zawiązku z ubieganiem się o dofinansowanie środkami Funduszu  
   Spójności Unii Europejskiej. 
 

    W dniu dzisiejszym przed obradami sesji radni Rady Gminy otrzymali projekt uchwały w sprawie  
    akceptacji polityki taryfowej za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków  
    Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji spółka z o.o. w Sierakowicach w zawiązku z ubieganiem się o  
    dofinansowanie środkami Funduszu Spójności Unii Europejskiej, celem zapoznania się. 
    Rada Gminy wprowadziła do porządku obrad XX sesji Rady Gminy punkt 4 e) podjecie uchwały w w/w  
    sprawie.  
 
    Radny Kazimierz GAWIN zadał pytanie: 
 
    Czy będą Radzie Gminy dodatkowo przedstawiane do uchwalenia taryfy cenowe? 
 
    Odpowiedzi udzielił Wójt Gminy Jan KULAS twierdząc, iŜ co roku będą przedstawiane do akceptacji  
    Radzie Gminy taryfy cenowe. 
  
    Przedstawiciel firmy PROGRES Jarosław ZIELONKA szczegółowo omówił: 
 
    -  załoŜenia do analizy finansowej projektu pn. „ Uporządkowanie gospodarki wodno-ściekowej zlewni  
       rzek Słupi i Łupawy ”, 
    - bilans na lata 2007 – 2037. 
     
    Wartość projektu: 65.863.000,00 zł ( netto ) + VAT. Ogółem: 75 mln zł.  
    Koszt inwestycji: 64.811.000,00 zł. 
    Dotacja: 73,56 % kwoty netto, tj.kwota dotacji 47.674.000,00 zł.  
    Wkład własny: 
    - poŜyczka z WFOŚ –      933.000,00 zł, 
    - kredyt bankowy    - 16.202.000,00 zł. 
    Wchodzi podatek VAT z poŜyczki, którą zaciągnie spółka.  
 
    Ceny za wodę i ścieki: 
 
     Rok                                                                 Cena wody                                              Cena ścieków 
 
     2010                                                                 2,38 zł za m3 wody                            3,77 zł za m3 ścieków 
                                                                              + VAT                                                 + VAT  
2011 2,38 zł za m3 wody                            5,04 zł za m3 ścieków  

                                                                              + VAT                                                  + VAT  
     2012                                                                 2,53 zł za m3 wody                            5,29 zł za m3 ścieków  
                                                                              + VAT                                                  + VAT 
     2013                                                                 2,61 zł za m3 wody                            5,71 zł za m3 ścieków  
                                                                              + VAT                                                  + VAT  
     itd. 
 
     PoŜyczki i kredyty ściąga spółka na ponad 16 mln zł. 
     16 mln zł na 8 % w ciągu roku kalendarzowego. Koszt kredytu 7 mln zł.  
     Gminy Sierakowice i Sulęczyno pokryją koszty odsetek od kredytu. Na gminę Sulęczyno będzie  
     przypadało 200.000,00 zł rocznie. 
  
    PowyŜsze materiały stanowią załącznik do protokołu w wersji papierowej i na płycie CD-R. 
   
    Dyskusja nad powyŜszym materiałem: 
 
   1.Radny Kazimierz GAWIN – ile mieszkańców ma być podłączonych? 
 
      Przedstawiciel firmy PROGRES Pan Jarosław ZIELONKA udzielił odpowiedzi twierdząc, iŜ: 
      - 3.184 odbiorców ma być podłączonych do kanalizacji, 
 



      -    900 odbiorców ma być podłączonych do wodociągu. 
      Otrzymamy 73 % dotacji na tą inwestycję. 
      Reszta to kredyty i poŜyczki. 
      Raty kredytu spłacać będzie Przedsiębiorstwo Wodociągów i Kanalizacji Spółka z o.o. w Sierakowicach, a  
      odsetki od kredytu spłacać będą gminy Sierakowice i Sulęczyno.   
      Termin spłaty:  do 2022 roku. 
      Spółka będzie spłacała z amortyzacji.  
 
  2.Radny Kazimierz GAWIN – przyłączy będzie sporo.  
     JednakŜe i tak nie znajdują się w tym planie Mściszewice, Węsiory, Bukowa Góra i Kistowo. 
     Co z przyłączami do budynków? 
       
     Przedstawiciel firmy PROGRES Pan Jarosław ZIELONKA udzielił odpowiedzi twierdząc, Ŝe spółka do  
     granicy nieruchomości, zaś odbiorca, mieszkaniec będzie wykonywał przyłącze dalej po swojej  
     nieruchomości.  
     Koszt ok. 150 – 200,00 zł za 1 mb przyłącza.  
 
  3.Wójt Gminy Jan KULAS – budowa kanalizacji sanitarnej w miejscowości Mściszewice, Węsiory, Bukowa  
     Góra będzie odrębną inwestycją, planowaną na lata 2011-2012. Koszt: 7.137.200,00 zł. Będziemy musieli  
     zaciągnąć kredyt w wysokości ponad 300.000,00 zł. 
      
  4.Radny Kazimierz GAWIN – ile będzie zatrudnionych ludzi? 
     Planuje się duŜą kwotę na podróŜe słuŜbowe. 
      
     Przedstawiciel firmy PROGRES Pan Jarosław ZIELONKA udzielił odpowiedzi twierdząc, iŜ w szczytowym  
     okresie w 2011 roku będzie zatrudnionych ok. 11 osób. Rok 2012 będzie rokiem rozliczeniowym inwestycji.  
     Kwotę w wysokości 80.000,00 zł planuje się na podróŜe słuŜbowe na okres 3 lat.  
      
  5.Sekretarz Gminy Wiesław ULATOWSKI – proporcja zadań inwestycyjnych dwóch gmin: 
 
     - Sierakowice – 67 %, 
     - Sulęczyno – 33 %. 
 
  6.Radny Grzegorz BIELICKI – poruszył sprawę przyłączy na działkach. 
 
     Wyjaśnień udzielił Prezes Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji Spółka z o.o. w Sierakowicach  
     Tomasz ZDANOWICZ – indywidualnie w trakcie budowy kaŜdy odbiorca podejmie decyzje, kto  
     wykonywać będzie na jego posesji przyłącze do budynku.  
 
  7.Radny Kazimierz GAWIN – jaki jest koszt licznika na ścieki? 
           
     Odpowiedzi udzielił Prezes Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji Spółka z o.o. w Sierakowicach  
     Tomasz ZDANOWICZ – koszt licznika na ścieki jest wysoki, wynosi od 5.000,00 zł do 6.000,00 zł. 
     Indywidualnie nikt sobie nie załoŜy ze względu na wysoki koszt miernika.  
    
   Następnie Przewodniczący Rady Gminy Bernard GRUCZA odczytał projekt uchwały w przedmiotowej  
    sprawie. 
 
    Rada Gminy przystąpiła do głosowania nad podjęciem przedmiotowej uchwały. 
 
   Głosowanie przebiegało, jak poniŜej:  
 
     - za podjęciem uchwały w sprawie akceptacji polityki taryfowej za zbiorowe zaopatrzenie w wodę 
       i zbiorowe odprowadzanie ścieków Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji spółka z o.o. w  
       Sierakowicach w zawiązku z ubieganiem się o dofinansowanie środkami Funduszu Spójności Unii  
       Europejskiej głosowało 10 radnych Rady Gminy, 
     - wstrzymało się od głosu 3 radnych Rady Gminy, 
     - nieobecnych 2 radnych Rady Gminy. 
 
   Rada Gminy podjęła przedmiotową uchwałę. 
 

   UCHWAŁA – Nr XX/170/2009 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 30 czerwca 2009 roku w  
  sprawie akceptacji polityki taryfowej za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe  
  odprowadzanie ścieków Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji spółka z o.o.  
 



  w Sierakowicach w zawiązku z ubieganiem się o dofinansowanie środkami Funduszu  
  Spójności Unii Europejskiej stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad 5 
 

    Interpelacje i wolne wnioski. 
 
1.Prezes Zrzeszenia Kaszubsko-Pomorskiego Oddział w Sulęczynie Janina PŁOTKA poinformowała o  
   zaproszeniu wszystkich na XI Zjazd Kaszubów, który odbędzie się w dniu 04 lipca 2009 roku ( tj. sobota ) w  
   Bytowie.  
   
   04 lipca 2009 roku o godzinie 830 będzie podstawiony autobus na parkingu koło kościoła w Sulęczynie.  
   Chętni na wyjazd autokarem proszeni są o zgłoszenie osobiste lub telefoniczne.  
   Koszt wynajęcia autokaru pokryje Urząd Gminy. 
   ZK-P/Oddział w Sulęczynie w 2009 roku obchodzi 25-lecie swojego istnienia.  
   Na zjazd będziemy mieli gotowy sztandar i z nim pojedziemy do Bytowa, zaś poświęcenie sztandaru  
   Zrzeszenia Kaszubsko-Pomorskiego Oddział w Sulęczynie nastąpi pod koniec sierpnia br. 
   Na tą uroczystość juŜ zapraszamy. 
    
2.Prezes ZNP/ Oddział w Sulęczynie Krzysztof BASKE – rozpoczął się sezon letni 2009, w związku z  
   powyŜszym naleŜy kontrolować składowanie śmieci przez wczasowiczów przebywających na terenie gminy  
   Sulęczyno. 
   Zobligować w/w do zawierania umów z odbiorcami odpadów i wywoŜenia śmieci. 
 
3.Radny Jan SOMINKA zapytał się – czy będą dodatkowe patrole policji w okresie sezonu letniego? 
 
   Wyjaśnień udzielił Wójt Gminy Jan KULAS – Ŝadna gmina powiatu kartuskiego nie otrzyma na okres  
   sezonu letniego większej ilości policjantów. Dodatkowych sił nie będzie.  
   Ustaliłem z miejscową policją o przydzieleniu środków finansowych: 
   - 3.000,00 zł na paliwo dla policji, 
   - 2.000,00 zł na dodatkowe patrole. 
   TakŜe ustalono, w jakich godzinach mają odbywać się dodatkowe patrole, za które zapłaci gmina. 
 
4.Radny Grzegorz BIELICKI – ustawione znaki drogowe nie są respektowane przez kierowców samochodów  
   osobowych na trasie od banku w kierunku kościoła w Sulęczynie. Kierowcy parkują samochody w 
   miejscach niedozwolonych i czym zasłaniają widoczność innym. Na terenie Sulęczyna są parkingi i tam  
   naleŜy parkować samochody, a nie tam gdzie jest komuś wygodnie. 
   NaleŜy coś w tym zakresie zrobić, aby ta sytuacja się poprawiła.  
    
5.Radny Grzegorz STEFANSKI wnioskował o przełoŜenie chodników na ulicy Szydlickiej w Sulęczynie. 
 
   Wójt Gminy Jan KULAS – w br. powiat wykona chodnik koło plebani w Sulęczynie i w miejscowości  
   Kistowo.  
   W 2010 roku gmina pobuduje chodnik na ulicy Szydlickiej w Sulęczynie, a powiat przeprowadzi remont  
   drogi do Kołodziej wrzesień-październik 2009 roku.  
 
6.Radny Kazimierz GAWIN wnioskował o zepchnięcie skarp: 
 
   a)w kierunku Kłodna, 
   b)w kierunku Bukowej Góry przy jeziorze Węgorzyno. 
 
7.Radny Józef MALEK wnioskował o destrukt na drogę Bielawki – Amalka. 
 
   Wójt Gminy Jan KULAS – na tą drogę dostaniecie destrukt. 
 
8.Radny Kazimierz GAWIN zadał pytanie: 
 
   Czy moŜna zapoznać się z dokumentacją techniczną budowy Szkoły Podstawowej w Sulęczynie? 
 
   Odpowiedzi udzielił Wójt Gminy Jan KULAS – dokumentacja jest u Sekretarza Gminy i moŜna się z nią  
   zapoznać. 
 
9.Sołtys Sołectwa Mściszewice Brunon DĄBROWSKI – bardzo bym sobie tego Ŝyczył, aby jak najszybciej  
   została wybudowana hala sportowa w Mściszewicach. 
 



 
   Wójt Gminy Jan KULAS –mieszkanie na parterze tzw. starej szkoły zostanie zaadoptowane na toalety. 
   Budowa sali gimnastycznej w Mściszewicach jest zapisana w WPI na lata 2011-2012. 
     
      Na powyŜszym wyczerpano porządek obrad XX sesji V kadencji Rady Gminy Sulęczyno. 
 
      Na zakończenie Przewodniczący Rady Gminy Bernard GRUCZA stwierdził „ zamykam obrady XX sesji 
Rady Gminy Sulęczyno ”. 
 
 
  PROTOKOŁOWAŁA: 
                                 
  Jolanta BRONK                                                      
   Inspektor ds. obronnych oraz obsługi Rady Gminy  
   i jej organów Urzędu Gminy Sulęczyno  
 
 


